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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az oka, hogy a kormány nem támogatja a 
fogyatékossággal élő embereket és családjukat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Halmozottan  fogyatékos  emberekkel  szemben  nyújtott  be  felülvizsgálati  kérelmet  a  Kúrián  a
Szociális és Gyermekvédelmi Főigazgatóság. Azt követően került arra sor, hogy másodfokon pert
nyert  az  állam ellen  hat  halmozottan  sérült  felnőtt,  akik  szüleikkel  együtt  indítottak  eljárást  a
területért  felelős  Emberi  Erőforrások  Minisztériuma,  valamint  a  Szociális  és  Gyermekvédelmi
Főigazgatóság ellen.

A hat elkeseredett szülő azt szerette volna, ha évtizedek óta tartó otthonápolás után valódi otthonban
élhetne súlyosan fogyatékos felnőtt  gyermeke,  miután ők már nem képesek gondozni  őket,  így
biztosítva jövőjüket.

Ezzel kapcsolatban szeretném Miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

 

1.  Mi  az  oka,  hogy  felülvizsgálati  kérelmet  nyújtottak  be  a  fogyatékossággal  élő  emberek
beadványa ellen? Miért nem értenek egyet a Kúria döntésével?

2.  A kormány mikorra  tervezi  megvalósítani  a  támogatott  lakhatási  formákat? Hogyan tervezik
biztosítani a jövőben a folyamatos működést?

3. Milyen lehetséges alternatív megoldásokat tervez esetlegesen a kormány a támogatott lakhatás
helyett megvalósítani az ellátásra szorulók számára?

4. Milyen okból nem tudtak lehívni milliárdokat az erre szánt uniós összegekből?

5. Milyen ellátásra van lehetőségük azoknak a fogyatékossággal élőknek, akiket már nem tudnak



 
gondozni a szüleik?

6. Hogyan tudják látogatni az idős hozzátartozók őket, ha a családtó távol kapnak ellátást?

7.  Ha  6  család  ekkora  problémát  jelent  a  Szociális  és  Gyermekvédelmi  Főigazgatóság  és  a
Belügyminisztérium  számára,  akkor  hogyan  tudnak  gondoskodni  a  fogyatékos-  és
időstársadalomról?

8. Ameddig nem zárul le a per, addig milyen lehetőséget tud a kormány ajánlani a családoknak,
melyek az otthoni ellátást pótolnák?

 

Várom megtisztelő válaszát.

 

Üdvözlettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2022. 10. 11.
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